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Protokół nr 5/2016 

posiedzenia 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

w dniu 21 lipca 2016 r., w godz. 9
00

 – 10
20

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

 

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto otworzył 

posiedzenie Komisji. Następnie zaproponowała następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjecie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji 

3. Informacja dotycząca stanu sanitarno – epidemiologicznego na obszarze Powiatu 

Białogardzkiego za 2015 rok. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznali się z proponowanym 

porządkiem obrad. 

 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie przyjęli protokół nr 4/2016  

z dnia 23 czerwca 2016 roku. 

 

 

 

Ad.3 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych przedstawił Komisji informację dotyczącą stanu sanitarno – epidemiologicznego na 

obszarze Powiatu Białogardzkiego za 2015 rok, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. Przedstawił m. in. informację w sprawie przeprowadzonych kontroli w 2015 r. 

Kontroli zostało przeprowadzonych 1155, z czego 307 było negatywnych tzn., że zostały 

wystawione decyzje płatnicze. Wzrosła liczba przeprowadzanych ekshumacji do 87. 

Następnie odniósł się do przeprowadzonych szczepień ochronnych. Oświadczył, że na terenie 

Powiatu nasila się zniechęcające do szczepień ochronnych tzw. ruchy antyszczepionkowe. 

Stwierdził, że jest to negatywne zjawisko które najbardziej występuje w Karlinie. Wraca 

choroba krztusiec. Zanotowano 3 przypadki. Dodał, że 2% młodzieży i dzieci jest nie 

szczepiona na terenie Powiatu. W 2015 r. zostały przeprowadzone 3 postępowania dotyczące 

rodziców uchylających się od zaszczepienia dzieci. W następnej kolejności odniósł się do 

jakości wody na terenie Powiatu. Na ternie powiatu znajduje się 13 wodociągów, które 

zaopatrują ludność w wodę pitną. Wodociągi te zostały skontrolowane i w wyniku kontroli 

stwierdzono, że jakość wody dostarczana konsumentom w 2015 r. odpowiadała wymaganiom 

określonym w rozporządzeniu  Ministra Zdrowia.  
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Przewodniczący Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poprosił dyrektora  

o przekazanie Komisji informacji dotyczącej kąpielisk w Powiecie.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych poinformował, że na terenie Powiatu nie funkcjonują żadne kąpieliska. Natomiast 

pod nadzorem Sanepidu w 2015 r. znajdowało się 1 miejsce wykorzystywane do kąpieli nad 

rzeką Radew w Karlinie przy ul. Nadbrzeżnej.  Oświadczył, że pod nadzorem znajduje się 

również sezonowy basen kąpielowy w Białogardzie. Przed rozpoczęciem sezonu na zlecenie 

zarządcy obiektu zostały poprane próbki wody. W zbadanych próbkach nie stwierdzono 

przekroczeń badanych parametrów oraz podczas kontroli nie stwierdzono żadnych uchybień.      

Członek Komisji – Iwona Wysocka Chudziak stwierdziła, że jedno badanie na rok to jest 

zbyt mało. Największy problem stanowią wody z rzek.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych zgodził się ze swoją przedmówczynią. Wyjaśnił Komisji, że przy odpadach 

wszystko spływa z pół do rzeki. Dwa lata, ktoś nagminnie wylewał zanieczyszczenia do rzeki. 

Wraz z Burmistrzem Karlina udało się nam wystraszyć tą osobę poprzez organizację patroli. 

Natomiast problem dotyczący wód stojących stanowią tzw. zakwity. Omówił problem.  

Członek Komisji – Iwona Wysocka Chudziak zapytał jaka jest procedura gdy zostaną 

stwierdzone bakterie w kąpielisku.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych poinformował, że inspektor ma szacować ryzyko czy woda nadaje się czy nie. Nie 

ma dokładnej wykładni przepisów prawnych na w/w temat. Następnie omówił zagadnienie 

dotyczące higieny żywności, żywienia. Oświadczył, ze najwięcej jest zgłaszanych interwencji 

od mieszkańców w sprawie jakości niektórych produktów, że bywają przeterminowane, że są 

nieprawidłowo przechowywane, że są nie świeże i że występują próby zamaskowania 

przeterminowanych dat do spożycia. Kary są bardzo małe do 500 zł. Na naszym rynku  

w Białogardzie pojawiają się sprzedaże z samochodów co jest niezgodne z przepisami 

sanepidu. Większych problemów nie ma. Następnie odnowił problem dotyczący 

mieszkańców ul. Lelewela w Białogardzie.   

 

W tej chwili odbyła się dyskusja dotycząca formy przekazywania informacji. 

  

Członek Komisji – Iwona Wysocka Chudziak poinformowała Komisję, ze jako radna 

otrzymała pismo od personelu Zakładu Opiekuńczo – Pielęgnacyjnego ”Corda” (załącznik  

nr 3) dot. dramatycznej obsady opiekuńczo – pielęgnacyjnej w Zakładzie Opiekuńczo – 

Pielęgnacyjnym „Corda” w Białogardzie. Pacjenci są źle traktowani. Nie może być tak, że 

ludzie leżą nie domyci. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych poinformował, że taka skarga do sanepidu nie wpłynęła. Często otrzymujemy 

donosy anonimowe ale na temat Cordy nie było. Oświadczył, że tą uwagę potraktuje jako 

wniosek o interwencję i przeprowadzenie kontroli.    

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda potwierdził, że takie pismo wpłynęło. Do tego pisma 

przyszło wyjaśnienie zarządzających. Na tym oddziale nastąpiła reorganizacja pracy.  

Zarządzający uważa, że ta sytuacja została przekoloryzowana. Nadzór nad tym wszystkim ma 

NFZ, który nadzoruje i kontroluje.   

Radny – Andrzej Siwek zapytał, czy Dyrektor Powiatowego Sanepidu wystąpił do Wójta 

Gminy i Burmistrza  Tychowa z propozycją o sfinansowanie badań wód w jeziorach w 

Podborsku i Byszynie. Następnie oświadczył, że miał kilka sygnałów od mieszkańców 

odnośnie żywienia w szpitalu. Dowiedział się od pracownika Sanepidu, że kontrola odnośnie 

żywienia była przeprowadzona w szpitalu w kwietniu i 31 maju br.  
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Czy to prawda. Czy, ewentualnie po 31 maja 2016 r. była zrobiona kontrola w szpitalu 

odnośnie żywienia jeśli nie to czy sanepid jest władny aby taką kontrol przeprowadzić pod 

względem jakości i gramatury żywienia. Zapytał, czy na terenie naszego Powiatu były 

przypadki zachorowań na krztusiec. Jeśli tak to czy te dzieci były szczepione wcześniej czy 

nie.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych poinformował, że problem polega na tym, że w innych krajach np. w USA do 

przedszkola czy szkoły chodzą wszystkie dzieci szczepione i nie. Jeśli zachoruje dziecko na 

chorobę zakaźną to przepisy mówią, iż dzieci nie szczepione muszą przejść 3 miesięczną 

kwarantannę w domu. Nikogo to nie obchodzi, że rodzic nie ma opiekunki. W Polsce takich 

regulacji prawnych nie ma. Nie ma przepisów takich, że dziecko nie zostanie przyjęte do 

placówki szkolnej czy przedszkolnej. Odnośnie jakości żywienia to problem jest mu znany od 

zawsze. Gdy żywienie prowadził szpital skarg było bardzo dużo, ale od momentu cateringu 

jest ich mniej. Następnie wyjaśnił problem. Odnośnie badania jakości wody w jeziorach 

poinformował, że nie występował do Wójta Gminy Tychowo z propozycją przebadania wody, 

ponieważ nie ma takiego prawa. Oświadczył, że może zbadać jakość wody ale tylko na 

wniosek wójta danej gminy. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak oświadczyła, że jej zdaniem to w interesie włodarza 

danej gminy leży przebadanie jakości wody w jeziorach położonych na terenie jego gminy.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odniósł się do kwestii żywienia w szpitalu. 

Poinformował, że w ostatnim czasie zmienił się dostawca usług żywienia w  szpitalu. W 

przypadku, kiedy dana firma się nie sprawdzi są inne firmy gotowe przejąć to zlecenie.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej 

w Białogardzie czy inspektorat posiada swoją stronę internetową. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych udzielił pozytywnej odpowiedzi.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał co stoi na przeszkodzie, aby protokoły z kontroli np. 

żywienia w szpitalu umieszczać na stronie internetowej inspektoratu. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Białogardzie – Marek 

Frydrych poinformował, że nie może takich protokołów umieszczać na stronie internetowej. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznała się z przedstawioną informacją. 

 

 

 

Ad.4 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że dnia 7 lipca br. odbyło się 

spotkanie Zarządu Powiatu z prezesem i zarządem szpitala w Białogardzie odnośnie 

niepokojących wiadomości dotyczących funkcjonowania oddziału chirurgii. Członkowie 

Zarządu Powiatu w sposób stanowczy sprzeciwili się działaniom jakie miały miejsce w 

szpitalu. Ostatecznie Centrum Dializa pozyskała lekarzy chirurgów, którzy wyrazili zgodę na 

pracę w szpitalu. Odnosząc się do wniosku grupy radnych odnośnie zwołania sesji 

nadzwyczajnej dotyczącej m.in. sytuacji w szpitalu oświadczył, że jako starosta może 

przekazać tylko informację, że dnia 1 stycznia 2016 roku szpital został wydzierżawiony. 

Oświadczył, że wystąpił do spółki Centrum Dializa o przygotowanie informacji na piśmie. 

Następnie odczytał treść oświadczenia – załącznik nr 4 do protokołu.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak przypomniała, że jest jeszcze spółka Regionalne 

Centrum Medyczne, która jest zobowiązania do nadzorowania wykonania umowy przez 

Centrum Dializa.  



4 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że zgodnie z zapisami umowy spółka 

Centrum Dializa raz na kwartał przekazuje sprawozdanie spółce Regionalne Centrum 

Medyczne dotyczące realizacji kontraktu. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak oświadczyła, że jej zdaniem spółka RCM powinna 

skupić się na systematycznym monitorowaniu działań spółki  Centrum Dializa w szpitalu w 

Białogardzie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że zgodnie z prawem spółka 

Centrum Dializa (jak każdy inny podmiot prowadzący szpital) ma prawo zawiesić działalność 

oddziału wewnętrznego nawet na pół roku.  

 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poinformował  

o wyczerpaniu porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
 
      Protokołowała 

Violetta Adamczewska  
      

                                                                                                  

                                                                                         Przewodniczący Komisji  

                                                                                    Zdrowia i Pomocy Społecznej  

 

                                                                                                Piotr Pakuszto 
 

 


